

# Assistant / Associate Professor in Information Systems

Company:

**Grenoble Ecole de Management**

Location:

**France / Paris or Grenoble**

Discipline:

**Information Systems**

Employment Type:

**Permanent Full-time**

Posted:

**22/09/2026**

Contact Person:

**If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.**

## Assistant/Associate Professor in Information Systems

### Grenoble Ecole de Management - Paris or Grenoble campus

The Department of Management, Technology and Strategy of Grenoble Ecole de Management invites applications for a **position of assistant or associate professor in Information Systems for Society research team**.

**Job type:** Full time/permanent

**Job start date:** for September 2027

**Location of job:** for our Grenoble or Paris campus

#### ABOUT GEM:

Ranked among the top 10 Business Schools in France and in the top 50 worldwide, GEM is entering a new phase of momentum driven by its distinctive positioning.

Rooted in the Alps and open to the world, GEM stands out for its scientific, technological and entrepreneurial DNA, embedded in a world-class innovation ecosystem. A true open-

air laboratory, the School draws on its territory, campuses and experimental platforms to connect management with the major economic, environmental and societal transitions of our time.

**EAGLE 2030:** Engaging the Alps in the GEM Learning Experience:

<https://youtu.be/XxGQTYl8QWE>

## **JOB QUALIFICATIONS:**

We are seeking candidates with a strong passion for teaching and a solid record in teaching and research in Information Systems. The successful candidate will be able to teach courses such as Information Systems Management, Digital Transformation, AI literacy, and will demonstrate a proven ability to teach multicultural cohorts at the Bachelor, Master, and MBA levels using innovative pedagogical approaches.

The position involves course design and development, the supervision of student projects and dissertations, peer mentoring within the department, assessment activities, and may include co-directing an academic program.

Teaching in this position is delivered in English, and fluency in English is required. French is not a condition of recruitment, and candidates who do not speak French are encouraged to apply. The School provides French language training, and the successful candidate will be supported in reaching a working level of French within three years.

Applications are welcome at Assistant and at Associate level. Candidates at both levels must hold a PhD in Information Systems or a closely related field, including management with a specialization in Information Systems, by the start date of the position.

**At Assistant Professor level**, candidates should present an emerging publication record, or a strong pipeline of papers targeting leading Information Systems journals.

**At Associate Professor level**, candidates should present an established record of publication in leading Information Systems journals, sustained evidence of teaching quality, and a demonstrated contribution to research funding, program direction or academic service.

Teaching experience and familiarity with the French business school environment would be highly valued. The candidate is also expected to contribute to the development of teaching cases and to research activities. Research interests may include, but are not limited to, the four areas of the team described below.

GEM operates multiple faculty profiles, each with its own balance of teaching, research and institutional responsibilities. The profile assigned at recruitment reflects the candidate's track record and research prospects, and determines the teaching load, which is comparable to that of peer business schools. The profile is discussed with each candidate during the selection process.

**Language:** Fluency in French and in English is required.

**Degree required:** Candidates must hold a PhD in Management with a specialization in Information Systems by the start date of the position.

## **WHAT WE OFFER**

- A full-time permanent contract
- A faculty profile matched to your track record and research prospects, reviewed over the course of your career
- An appropriate research budget and conference funding
- Institutional support for external funding applications
- Support is provided to facilitate your relocation to France, including housing assistance and guidance throughout the visa and work permit application process.
- French language training

## **ABOUT THE TEAM:**

We seek a candidate who would integrate the Information Systems for Society research team. The Information Systems team publishes in the leading journals of the discipline, including MIS Quarterly, European Journal of Information Systems, Journal of the Association for Information Systems, Information and Management, Information Systems Journal, Communications of the Association for Information Systems, and MIS Quarterly Executive. The team members also manage the MS Information Systems Manager and MSc Managing with Data and AI and are actively involved in the MS Big Data and MS Digital Strategy Management programs. Current team members conduct research on: 1) Digital transformation; 2) Acceptance and acceptability of digital technologies at work; 3) Human-Computer Interaction; 4) AI and education. The team shares an interest in promoting both fundamental and applied research. The team has a culture of applying and managing external funding, such as industry contracts and publicly funded research.

## **APPLICATION PROCEDURE:**

Deadline 30th January 2027 or until the position is filled. Review of applications will begin immediately.

Please provide your CV, the names and contact information of three referees, who will be contacted only for shortlisted candidates, a cover letter describing your motivations to join the Department of Management, Technology and Strategy of GEM, a teaching statement with recent teaching evaluations, a description of your research activities and pipeline, and two research papers, including the job market paper for candidates at Assistant level. Qualified candidates need to send their application package at <https://apps.grenoble-em.com/Recrutement>

Shortlisted candidates will be invited to present a research seminar on campus.

## CONTACT

Informal enquiries about the position and the team are welcome and may be addressed to Corine GENET, [corine.genet@grenoble-em.com](mailto:corine.genet@grenoble-em.com).

---

# Professeur Assistant/Associé en Systèmes d'information

## Grenoble Ecole de Management - Paris ou Grenoble

Le département Management, Technologie et Stratégie de Grenoble École de Management (GEM) recrute un(e) maître(sse) de conférences ou un(e) professeur(e) associé(e) en Systèmes d'Information.

**Type de poste** : CDI à temps plein

**Date de prise de fonction** : septembre 2027

**Lieu d'affectation** : campus de Grenoble ou de Paris

### À PROPOS DE GEM :

Classée parmi les 10 meilleures écoles de commerce de France et parmi les 50 meilleures au monde, GEM entre dans une nouvelle phase de croissance, portée par son positionnement unique.

Enracinée dans les Alpes et ouverte sur le monde, GEM se distingue par son ADN scientifique, technologique et entrepreneurial, ancré dans un écosystème d'innovation de classe mondiale. Véritable laboratoire à ciel ouvert, l'école s'appuie sur son territoire, ses campus et ses plateformes expérimentales pour relier le management aux grandes transitions économiques, environnementales et sociétales de notre époque.

**EAGLE 2030** : Les Alpes au cœur de l'expérience d'apprentissage GEM :

<https://youtu.be/XxGQTYl8QWE>

### QUALIFICATIONS REQUISES :

Nous recherchons des candidats animés d'une forte passion pour l'enseignement et justifiant d'une solide expérience dans l'enseignement et la recherche en systèmes d'information. Le candidat retenu sera capable d'enseigner des cours tels que la gestion des systèmes d'information, la transformation numérique et la culture de l'IA, et fera preuve d'une capacité avérée à enseigner à des promotions multiculturelles aux niveaux

licence, master et MBA en utilisant des approches pédagogiques innovantes.

Le poste implique la conception et le développement de cours, l'encadrement de projets et de mémoires d'étudiants, le mentorat entre pairs au sein du département, des activités d'évaluation, et peut inclure la codirection d'un programme universitaire.

L'enseignement dans le cadre de ce poste se déroule en anglais ; la maîtrise de cette langue est donc requise. La maîtrise du français n'est pas une condition de recrutement, et les candidats ne parlant pas français sont encouragés à postuler. L'École propose une formation en français, et le candidat retenu bénéficiera d'un accompagnement pour atteindre un niveau de français professionnel dans un délai de trois ans.

Les candidatures sont les bienvenues tant au niveau de professeur assistant qu'au niveau de professeur associé. Les candidats des deux niveaux doivent être titulaires d'un doctorat en systèmes d'information ou dans un domaine étroitement lié, y compris en gestion avec une spécialisation en systèmes d'information, à la date de prise de fonction.

**Au niveau de professeur assistant**, les candidats doivent présenter un début de production scientifique ou un solide projet de publication destiné aux principales revues spécialisées en systèmes d'information.

**Au niveau de professeur associé**, les candidats doivent justifier d'un parcours de publication bien établi dans des revues de référence en systèmes d'information, apporter la preuve d'une qualité d'enseignement constante et démontrer leur contribution au financement de la recherche, à l'orientation des programmes ou aux missions universitaires.

Une expérience de l'enseignement et une bonne connaissance du milieu des écoles de commerce françaises seraient fortement appréciées. Le candidat devra également contribuer à l'élaboration de cas d'étude et aux activités de recherche. Les axes de recherche peuvent inclure, sans s'y limiter, les quatre domaines d'activité de l'équipe décrits ci-dessous.

GEM propose plusieurs profils de poste, chacun présentant un équilibre propre entre enseignement, recherche et responsabilités institutionnelles. Le profil attribué lors du recrutement reflète le parcours et les perspectives de recherche du candidat, et détermine la charge d'enseignement, qui est comparable à celle d'autres écoles de commerce de même niveau. Ce profil est discuté avec chaque candidat au cours du processus de sélection.

**Langues** : Maîtrise du français et de l'anglais requise.

**Diplôme requis** : Les candidats doivent être titulaires d'un doctorat en gestion avec une spécialisation en systèmes d'information à la date de prise de fonction.

## **CE QUE NOUS PROPOSONS**

- Un contrat à durée indéterminée à temps plein

- Un profil académique adapté à votre parcours et à vos perspectives de recherche, réévalué tout au long de votre carrière
- Un budget de recherche adapté et une aide financière pour participer à des congrès
- Un soutien de l'établissement pour les demandes de financement externe
- Une aide au logement pour faciliter votre installation en France, ainsi qu'une assistance pour l'obtention d'un visa et d'un permis de travail
- Une formation en langue française

## **À PROPOS DE L'ÉQUIPE :**

Nous recherchons un candidat susceptible de rejoindre l'équipe de recherche « Systèmes d'information pour la société ». L'équipe « Systèmes d'information » publie dans les revues de référence de la discipline, notamment MIS Quarterly, European Journal of Information Systems, Journal of the Association for Information Systems, Information and Management, Information Systems Journal, Communications of the Association for Information Systems et MIS Quarterly Executive. Les membres de l'équipe gèrent également le master « Information Systems Manager » et le master « Managing with Data and AI », et participent activement aux programmes de master « Big Data » et « Digital Strategy Management ».

Les membres actuels de l'équipe mènent des recherches sur :

1. la transformation numérique ;
2. l'acceptation et l'acceptabilité des technologies numériques au travail ;
3. l'interaction homme-machine ;
4. l'IA et l'éducation. L'équipe partage un intérêt commun pour la promotion de la recherche tant fondamentale qu'appliquée. Elle cultive une culture de sollicitation et de gestion de financements externes, tels que les contrats avec le secteur privé et les projets de recherche financés par des fonds publics.

## **PROCÉDURE DE CANDIDATURE :**

**Date limite candidature :** 30 janvier 2027 ou jusqu'à ce que le poste soit pourvu.  
L'examen des candidatures débutera immédiatement.

Veuillez fournir votre CV, les noms et coordonnées de trois références (qui ne seront contactées que pour les candidats présélectionnés), une lettre de motivation décrivant vos motivations à rejoindre le département de gestion, technologie et stratégie de la GEM, une déclaration pédagogique accompagnée d'évaluations d'enseignement récentes, une description de vos activités de recherche et de vos projets en cours, ainsi que deux articles de recherche, dont l'article de candidature pour les candidats au poste d'assistant. Les candidats qualifiés doivent envoyer leur dossier de candidature à l'adresse

<https://apps.grenoble-em.com/Recrutement>

Les candidats présélectionnés seront invités à présenter un séminaire de recherche sur le campus.

## **CONTACT**

Les demandes de renseignements informelles concernant le poste et l'équipe sont les bienvenues et peuvent être adressées à Corine GENET, [corine.genet@grenoble-em.com](mailto:corine.genet@grenoble-em.com)

Contact Person:

**If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.**